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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 4. 1. 2023 na 

 Obecním úřadě v Dobré Vodě, od 1730 hod. do 1930 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: Petr Skalický, Vojtěch Skalník 

Účast: 9 členů zastupitelstva dle presenční listiny 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání podání žádosti o dotaci z Pardubického kraje na pořízení pasportů 

b. Projednání nabídek na houpačku na návsi v Říčkách 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Petra Skalického a Vojtěcha Skalníka. Výsledek hlasování: 

7/0/2  

3) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 7. 12. 2022 

4) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 1/2023 ve výši příjmů 637 200,- Kč a výdajů 

637 200,- Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

5) ZO projednalo žádost o souhlas s realizaci a předfinancování a spolufinancování projektu 

„Vybavení třídy v MŠ Rviště“ pro ZŠ a MŠ Orlické Podhůří. ZO souhlasí s realizací projektu 

„Vybavení třídy v MŠ Rviště“. ZO schvaluje smlouvu o návratné finanční výpomoci pro ZŠ a MŠ 

Orlické Podhůří na předfinancování projektů MAS Vybavení třídy v MŠ Rviště ve výše 142 120 

Kč, navýšení závazných ukazatelů v souvislosti s realizací projektu o 11 020 Kč a investiční 

transfer ve výši 24 510 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

6) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 150 000 Kč pro společnost 

HRUŠKA, spol. s r.o. za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Říčky 

v roce 2023. Výsledek hlasování: 9/0/0 

7) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 240 000 Kč pro Zuzanu 

Štanglerovou za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Rviště v roce 2023. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

8) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar pro Místní akční skupiny NAD 

ORLICÍ, o.p.s. Finanční příspěvek bude poskytnut ve výši 10 Kč/obyvatel. Výsledek hlasování: 

9/0/0 

9) ZO projednalo a schválilo darovací smlouvu pro Myslivecký spolek Orlické Podhůří. Finanční dar 

je poskytován ve výši 10 000 Kč na spolkovou činnost, především provozování mysliveckého 

kroužku. Výsledek hlasování: 9/0/0  

Pavel Faltýnek a Petr Šejbl nahlásili k následujícímu bodu střet zájmů. Oba dva jsou členy Českého 

svazu včelařů – Základní organizace Brandýs nad Orlicí. 

10) ZO projednalo žádost o příspěvek na výstavu k 90. výročí založení Českého svazu včelařů – 

Základní organizace Brandýs nad Orlicí. ZO schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 

1000 Kč na registrovaného včelaře, což činí 14 000 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

11) ZO projednalo vyhlášený záměr prodeje části p.p.č. 589/1, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří. Na 

vyhlášený záměr reagoval pouze jeden zájemce, majitel sousední zahrady, ke které je uvedený 

pozemek dlouhodobě zaplocen. Jiné návrhy ani připomínky nedorazily. ZO schvaluje kupní 

smlouvu s Petrem Šrollem, ve které mu prodává p.p.č. 589/35, druh pozemku ostatní plocha/jiná 

plocha, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří, o výměře 47 m² za cenu 30 Kč/m². Náklady na 

vypracování GP a poplatek za vklad do katastru nemovitostí hradí kupující. P.p.č. 589/35 vznikla 

oddělením z p.p.č. 589/1, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří podle geometrického plánu č. 427-
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381/2022, který ověřil dne 22. 11. 2022 oprávněný zeměměřičský inženýr Ing. Michal Kadlec. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

12) Bod projednání nákupu staršího automobilu pro JSDH byl přesunut na příští jednání ZO. Hasiči a 

starostka se byli na starší automobil podívat, pro potřeby naší jednotky by byl vhodný. Čekáme na 

rozhodnutí Města Litomyšl, zda a za kolik auto prodá. 

13) Projednání projektových dokumentací 

a. ZO se seznámilo se Studií proveditelnosti Způsoby vytápění objektu KD Říčky na adrese 

č.p. 69, Říčky. Studie doporučuje zateplit strop, z dlouhodobého hlediska jako zdroj 

vytápění vychází nejlépe pořízení tepelného čerpadla. Pavel Faltýnek upozornil, že je třeba 

prověřit hlučnost tepelného čerpadla. Zastupitelé si v únoru KD prohlédnou a rozhodnou 

další postup. 

b. ZO se seznámilo se závěry Místní energetické koncepce, zastupitelé si rozebrali tištěné 

verze a hlouběji se se závěry seznámí. 

14) ZO projednalo formu veřejných schůzí – ve středu 1.2. bude od 18 hodin v KD Říčky, jednání ZO 

bude od 17 hodin do 18 hodin. Ve čtvrtek 2.2. bude schůze od 18 hodin ve Rvišti, zastupitelé se 

sejdou již v 17 hodin u MŠ a prohlédnou si obecní majetek ve Rvišti. 

15) ZO projednalo a schvaluje podání žádosti o dotaci z Pardubického kraje na pořízení pasportu 

místních komunikací a pořízení pasportu veřejného osvětlení.  ZO souhlasí se zahájením tvorby 

pasportu místních komunikací a pasportu veřejného osvětlení a zavazuje se zajistit 

spolufinancování projektu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

16) Lucie Kaplanová zastupitele seznámila s dalšími nabídkami na houpačky. Firma ACER 

WOODWAY, s.r.o.  dala nabídku na 149 912,95 Kč. Druhá nabídka od firmy Harold vyhází na 

75 267 Kč. Nejdříve ZO hlasovalo o pořízení houpačky od firmy ACER WOODWAY. Výsledek 

hlasování: 0/9/0. ZO hlasovalo o druhé levnější variantě od firmy Harold a souhlasí s objednávkou. 

Výsledek hlasování: 7/2/0 

17) V rámci diskuze byly probrány následující body: 

a. Starostka ZO informovala, že nám došly knížky, které jsme dávali jubilantům k výročí. 

Žádná jiná vhodná knížka v současnosti na trhu není. Po zvážení jiných možností 

zastupitelé rozhodli o navýšení finančního daru na 1000 Kč v poukázkách do místních 

obchodů. Jubilanti tedy dostanou přání, kytku/láhev a poukázky v hodnotě 1000 Kč. 

Výsledek hlasování: 8/1/0 

b. Jiřina Jebousková navrhla na veřejné schůzi v Říčkách otevřít debatu o novém vánočním 

stromu a jeho umístění. 

c. Starostka navrhla další postup pro projednávání změny územního plánu. Jednotlivé žádosti 

by byly představeny na veřejných schůzích, na březnové jednání bychom pozvali žadatele 

a o jednotlivých žádostech bychom rozhodli. 

d. V souvislosti s výše uvedeným starostka informovala o tom, že podmínkou pro výstavbu 

na nové lokalitě na Borečku je územní studie. Pavel Faltýnek připomněl, že prvotní návrh 

již existuje. Pracovníci obecního úřadu ho zkusí najít. 

 

Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 4/2023 dne 4. 1. 2023 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání podání žádosti o dotaci z Pardubického kraje na pořízení pasportů 

b. Projednání nabídek na houpačku na návsi v Říčkách 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Petra Skalického a Vojtěcha Skalníka. Výsledek hlasování: 

7/0/2  

3) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 1/2023 ve výši příjmů 637 200,- Kč a výdajů 

637 200,- Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 



3 

 

4) ZO projednalo žádost o souhlas s realizaci a předfinancování a spolufinancování projektu 

„Vybavení třídy v MŠ Rviště“ pro ZŠ a MŠ Orlické Podhůří. ZO souhlasí s realizací projektu 

„Vybavení třídy v MŠ Rviště“. ZO schvaluje smlouvu o návratné finanční výpomoci pro ZŠ a MŠ 

Orlické Podhůří na předfinancování projektů MAS Vybavení třídy v MŠ Rviště ve výše 142 120 

Kč, navýšení závazných ukazatelů v souvislosti s realizací projektu o 11 020 Kč a investiční 

transfer ve výši 24 510 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

5) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 150 000 Kč pro společnost 

HRUŠKA, spol. s r.o. za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Říčky 

v roce 2023. Výsledek hlasování: 9/0/0 

6) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 240 000 Kč pro Zuzanu 

Štanglerovou za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Rviště v roce 2023. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

7) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar pro Místní akční skupiny NAD 

ORLICÍ, o.p.s. Finanční příspěvek bude poskytnut ve výši 10 Kč/obyvatel. Výsledek hlasování: 

9/0/0 

8) ZO projednalo a schválilo darovací smlouvu pro Myslivecký spolek Orlické Podhůří. Finanční dar 

je poskytován ve výši 10 000 Kč na spolkovou činnost, především provozování mysliveckého 

kroužku. Výsledek hlasování: 9/0/0  

Pavel Faltýnek a Petr Šejbl nahlásili k následujícímu bodu střet zájmů. Oba dva jsou členy Českého 

svazu včelařů – Základní organizace Brandýs nad Orlicí. 

9) ZO projednalo žádost o příspěvek na výstavu k 90. výročí založení Českého svazu včelařů – 

Základní organizace Brandýs nad Orlicí. ZO schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 

1000 Kč na registrovaného včelaře, což činí 14 000 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

10) ZO projednalo vyhlášený záměr prodeje části p.p.č. 589/1, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří. Na 

vyhlášený záměr reagoval pouze jeden zájemce, majitel sousední zahrady, ke které je uvedený 

pozemek dlouhodobě zaplocen. Jiné návrhy ani připomínky nedorazily. ZO schvaluje kupní 

smlouvu s Petrem Šrollem, ve které mu prodává p.p.č. 589/35, druh pozemku ostatní plocha/jiná 

plocha, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří, o výměře 47 m² za cenu 30 Kč/m². Náklady na 

vypracování GP a poplatek za vklad do katastru nemovitostí hradí kupující. P.p.č. 589/35 vznikla 

oddělením z p.p.č. 589/1, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří podle geometrického plánu č. 427-

381/2022, který ověřil dne 22. 11. 2022 oprávněný zeměměřičský inženýr Ing. Michal Kadlec. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

11) ZO projednalo a schvaluje podání žádosti o dotaci z Pardubického kraje na pořízení pasportu 

místních komunikací a pořízení pasportu veřejného osvětlení. ZO souhlasí se zahájením tvorby 

pasportu místních komunikací a pasportu veřejného osvětlení a zavazuje se zajistit 

spolufinancování projektu.  Výsledek hlasování: 9/0/0 

12) Lucie Kaplanová zastupitele seznámila s dalšími nabídkami na houpačky. Firma ACER 

WOODWAY, s.r.o.  dala nabídku na 149 912,95 Kč. Druhá nabídka od firmy Harold vyhází na 

75 267 Kč. ZO hlasovalo o druhé levnější variantě od firmy Harold a souhlasí s objednávkou. 

Výsledek hlasování: 7/2/0 

13) Starostka ZO informovala, že nám došly knížky, které jsme dávali jubilantům k výročí. Žádná jiná 

vhodná knížka v současnosti na trhu není. Po zvážení jiných možností zastupitelé rozhodli o 

navýšení finančního daru na 1000 Kč v poukázkách do místních obchodů. Jubilanti tedy dostanou 

přání, kytku/láhev a poukázky v hodnotě 1000 Kč. Výsledek hlasování: 8/1/0 

 

Ověřovatelé zápisu: Petr Skalický, Vojtěch Skalník 

 

 

 
Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


